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TAKOVÁ BYLA LETOŠNÍ ZIMA... 

 



Usnesení z 9. jednání zastupitelstva města 
Teplice nad Metují konaného dne 5. února 

2024 

PODĚKOVÁNÍ 

Děkuji panu Jaroslavu Martincovi, že z pozice své funkce 
zastupitele Města Teplic nad Metují zařídil odpovídající byt 
pro mého bratra Ladislava Matouše. Bratr v rámci nemoci 
již nemohl běžně obývat dosavadní byt v ulici Zámecká a 
díky panu Martincovi může užívat bezbariérový byt 
v bytovkách na Jiráskově náměstí.  
Pane Martinče, děkuji Vám.  

Ylona Jíšová, sestra p. Matouše 

REDPOINT TEAM 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují 
 

Schvaluje 

 

 

Usnesení č. 02/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje výběr doda-
vatele, firmu ROT-HSware spol. s r.o., Na Vrtálně 84, 530 03 
Pardubice / IČ: 44444117, na dodávku Teleskopického klou-
bového nakladače s otočným ramenem, za celkovou nabídko-
vou cenu 3 888 961,- Kč bez DPH, 4 705 642,80 Kč včetně 
DPH. 
 

Usnesení č. 03/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
kupní smlouvy s firmou ROT-HSware spol.s r.o., Na Vrtálně 
84, 530 03 Pardubice / IČ: 44444117, na dodávku Teleskopic-
kého kloubového nakladače s otočným ramenem za celkovou 
nabídkovou cenu 3 888 961,- Kč bez DPH, 4 705 642,80,- Kč, 
včetně DPH a pověřuje místostarostku města podpisem kupní 
smlouvy. 
 

Usnesení č. 04/09/2024 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje poskytnutí 
dotace z rozpočtu města ve výši 200 000,- Kč, TJ Slavoj Tepli-
ce nad Metují z.s., Boženy Němcové 148, Teplice nad Metují 
54957, IČ: 739042395, na neinvestiční výdaje spojené 

s opravou sociálního zařízení a sprch v kabinách volejbalové-
ho oddílu. 
 

Usnesení č. 05/09/2024 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje poskytnutí 
finančního příspěvku z rozpočtu města na rok 2024, H.S. ve 
výši 50.000,- Kč. 
 

Usnesení č. 06/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o zřízení věcného břemene - služebnosti č. 134818/
IV-12-2024675 s ČEZ Distribuce, a.s., IČ: 7215878, se sídlem 
Teplická 874/8, 405 02 Děčín a pověřuje místostarostku podpi-
sem smlouvy. 
 

Usnesení č. 07/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje odkup po-
zemku a uzavření Kupní smlouvy na pozemek p.č. 614/9. k.ú. 
Teplice nad Metují s firmou PSK Investment, s.r.o. , se sídlem 
Školská 228, Ohrazenice, 533 53 Pardubice, IČ 07386460 a 
pověřuje místostarostku podpisem smlouvy. Kupní cena po-
zemku je 1.000 Kč, včetně DPH. 
 

Usnesení č. 10/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
dohody o náhradě za přičlenění honebních pozemků k honitbě 
města Teplice nad Metují, číslo smlouvy - SML - 00275-2023-

172, kód honitby CZ52001510010 s Lesy České republiky, 
s.p. se sídlem Přemyslova 1106/19, 500 08 Hradec Králové a 
pověřuje místostarostku podpisem smlouvy. 
 

bere na vědomí 
 

 

Usnesení č. 01/09/2024 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
počtové opatření č.14, kterým se příjmy a výdaje navyšují 
shodně o 3 810 700,95 Kč. 

Usnesení č. 08/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 2+kk, Horní 94, Teplice nad Metují, panu L.P. a uza-
vření nájemní smlouvy. 
 

Usnesení č. 09/09/2024 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 1+1, náměstí A. Jiráska 273, Teplice nad Metují, paní 
E.Ř.  a uzavření nájemní smlouvy. 
  
V Teplicích nad Metují 6. 2. 2024 

 

Věra Prokopová, místostarostka 

Ohlédnutí Redpoint teamu za zimou 

Redpoint team vstoupil do zimní sezony 2024 s hlavním 
cílem bojovat o pódiová umístění mezi jednotlivci a co nej-
lepší výsledek v týmové soutěži seriálu Velká Ski-tour.  
Významnou posilou týmu se stal Robin Teplý. První závod na 
Mísečkách jsme vynechali a druhá Krušnohorská 30 byla zru-
šena. Třetím závodem byl propršený Bedřichovský Night 
Light Maraton na 30 km volnou technikou, kde Jolana Benešo-
vá dojela 8. mezi ženami a 2. v kategorii Ž50. O den později 
jsme se již ve třech a za krásného počasí postavili na start 
Bedřichovského Night Light Maratonu na 30 km klasickou 
technikou. Robin dojel celkově 9. a kategorii M50 vyhrál, já 
byl 19. a 1. v M60, Jolana 7. mezi ženami a 2. v Ž50. Pátým 
závodem byl Orlický maraton na 40 km klasicky, kde jsme 
v dešti díky nové posile Mírovi Hornychovi zaznamenali 11. 
místo celkově mezi muži (4. v M40) a díky Jolaně 2. místo 
mezi ženami (1. v Ž50). Robin dojel 17. (4. v M50), já 22. (1. 
v M60) a Jiří Fulka 53. (4. v M60). Jizerská 50 byla zrušena, 
stejně jako Bieg Piastow a podobný osud nejspíš potká i břez-
nový Harrachov a Jelyman. V tuto chvíli je Jolana 3. celkově 
mezi ženami a 1. v Ž50, Robin 12. a 2. v M50 a já 19. a 1. 
v M60. V týmech je Redpoint na 6. místě. 

Tomáš Čada 



Z HISTORIE ZDOŇOVA 

Důsledky třicetileté války, majitelé panství 
Libštejnští z Kolovrat, poutní kostel P. Marie na 
Svatém kopečku 

Jak už jsem zmínila na konci první části, ves Zdoňov byla 
až do r. 1848 součástí adršpašského panství, proto byl život 
jejích obyvatel ovlivňován tím, kdo právě panství vlastnil a 
spravoval. 
Po Bohdaneckých z Hodkova se tu během období třicetileté 
války vystřídalo několik majitelů. Prvním byl Albrecht 
z Valdštejna, který adršpašské panství směnil s Marií Magda-
lénou Trčkovou za Kopidlno. Ta je později darovala svému 
synovi Adamu Erdmanu Trčkovi jako svatební dar, když se 
výhodně oženil s Maxmiliánou z Harrachu a stal se tak švag-
rem Albrechta z Valdštejna (jejich manželky byly sestry). 
Adam Erdman byl nejprve císařským generálem, ale později 
vstoupil do služeb Albrechta z Valdštejna ( obraz z té doby 
s podobiznou Adama Erdmana  můžete vidět na náchodském 
zámku). Bohužel se nakonec toto spojení Adamu Erdmanovi 
stalo osudným a byl spolu s Albrechtem zavražděn v Chebu 
roku 1634.  Úkladná vražda se odehrála s vědomím a souhla-
sem samotného císaře Ferdinanda II., jehož moci a kontrole se 
politicky, vojensky i ekonomicky mimořádně schopný a v jis-
tých ohledech až autonomně vystupující Valdštejn posléze 
začal vymykat. Poté bylo adršpašské panství znovu konfisko-

váno a císař je daroval 
za věrné služby Jakubu 
de Arlin z Bournival, ten 
však byl v r. 1642 
v bitvě u Svídnice raněn 
a zajat Švédy. V této 
době, kdy se adršpašské 
panství ocitlo ve velkém 
ohrožení, Švédové vypá-
lili město Trutnov. O 
rok později panství zdě-
dil příbuzný Jakuba de 

Arlin, císařský velitel jezdectva Ludvík hrabě Caraffa, který je 
vlastnil až do r. 1655 (tedy ještě i 7 let po ukončení třicetileté 
války).  Za něho došlo v krátké době ke dvěma soupisům pod-
daných, které poskytují zajímavé informace o stavu vesnic a 
jejich obyvatel.   První soupis byl nařízen a proveden v roce 
1651 a důvodem bylo zjišťování, kolik poddaných se hlásí ke 
katolické víře. Zdoňov byl podle tohoto soupisu největší obcí 
na adršpašském panství a většina z 202 zdoňovských obyvatel 
vyznávala luteránskou víru. V soupisu je dále uvedeno, že zde 
byl rychtář, deset sedláků, řezník, šenkýř a hrobník. V roce 
1654 byl pořízen ještě další soupis poddaných (tentokrát kvůli 
daním), tzv. Berní rula. Podle ní byl Zdoňov opět největší a 
nejbohatší vesnicí na panství. Podle velikosti obhospodařené 
půdy se poddaní dělili na rolníky, zahradníky a chalupníky. Ve 

Zdoňově bylo napočítáno 25 rolníků, 11 zahradníků a 3 cha-
lupníci. Dále zde žili dva fořti a jeden myslivec, řezník, tka-
dlec a truhlář. Soupis také zaznamenává 4 vdovy a 15 rozbo-
řených nebo pustých stavení, což byl jeden z důsledků třiceti-
leté války.  
Zásadní změny přinesla na panství nová vrchnost, Kolovrato-
vé. Vilém Albrecht Krakovský z Kolovrat, prezident české 
komory, koupil od Ludvíka Caraffy adršpašské panství za 
14 000 zlatých. Při této koupi byly provedeny změny, které 
spočívaly v tom, že k vesnicím Dolnímu a Hornímu Adršpa-
chu, Libné a Zdoňovu přibyly ještě Bezděkov, Chvaleč, Sla-
větín a Petříkovice. Další majetkové změny nastaly v r. 1661, 
kdy došlo k dělení statků Viléma Albrechta mezi jeho děti a 
manželku. Tehdy díl s adršpašským panstvím dostala dcera 
Viléma Albrechta Kateřina Barbora, která se o rok později 
provdala za svého vzdáleného příbuzného Leopolda Oldřicha 
z rodové větve Libštejnských z Kolovrat. Ten s sebou do 
manželství přinesl panství Zámrsk s Dobříkovem u Pardubic 
(pro zajímavost tu uvádím, že v současné době jsou v budově 
zámku v Zámrsku uloženy fondy písemností Státního oblast-
ního archivu v Hradci Králové). Tímto sňatkem vznikla rodo-
vá linie Libštejnských z Kolovrat, která držela obě panství 
Adršpach a Zámrsk až do svého vymření v r. 1773. Spojení 
obou od sebe poměrně vzdálených statků způsobilo, že jméno 
Zámrsk se někdy chybně považovalo za český ekvivalent 
místního jména Adršpach, což se pak objevilo v některých 
místopisných a naučných slovnících. I spisovatel Jan Neruda 
místo jména Adršpach použil Zámrsky ve svých dvou fejeto-
nech, které napsal po návštěvě adršpašských (v jeho pojetí 
zámrských) skal, když pobýval v lázních Rezek u Nového 
Města nad Metují.  
Změny nové vrchnosti nespočívaly jen v rozšíření panství, ale 

byly také spojeny 
s cílevědomou rekatoli-
zací (tj. přeměnou vy-
znávání protestanské 
víry většinou podda-
ných adršpašského pan-
ství  na víru katolic-
kou). Projevovalo se to 
pozvolna a nenásilně. 
Nejprve byl vyměněn 
zdoňovský farář. No-
vým duchovním správ-

cem se stal učený benediktin z Broumova, který si počínal 
velmi diplomaticky, když se zaměřil na výuku dětí a mládeže, 
přes něž tak působil i na jejich rodiče. Poté začal pořádat 
atraktivní katolické ceremonie, jakými byla například procesí 
do nedalekých Teplic, dále do okolních polí s modlitbami a 
prosbami o požehnání polí a jejich úrody. Vyvrcholením těch-
to katolických slavností pak byla pouť na Svatý kopeček, kde 
v té době stála zpustlá, po desítky let nenavštěvovaná ruina 
kaple. Později při dalším procesí nechal zde vztyčit kříž jako 
symbol obnovy katolické úcty k tomuto místu. Všechny uve-
dené události směřovaly k stavbě nové poutní kaple na Sva-
tém kopečku.  Zakladateli a staviteli byli právě novomanželé 
Leopold Oldřich a Kateřina Barbora Libštejnští z Kolovrat, 
kteří také rozhodli, že poutní kaple bude zároveň sloužit jako 
místo posledního odpočinku zemřelých členů rodu. Nechtěli 
již k tomuto účelu používat hrobku zdoňovského farního kos-
tela Nejsvětější trojice, kde byli uloženi protestanti Bohdaneč-
tí z Hodkova. Základní kámen byl položen v létě roku 1664 a 
stavba byla dokončena v roce 1668, kdy došlo k jejímu slav-
nostnímu vysvěcení královéhradeckým biskupem Matoušem 
Ferdinandem Sobkem z Bílenberka pod ochranou Narození 
Panny Marie (tento biskup dva roky před tím-1666 nechal 
postavit pod hradem Skály u Teplic nad Metují na místě staré 
tvrze zámeček, kde prý v letních měsících příležitostně pobý-
val). Nová kaple se však „netěšila“ ze své slávy dlouho a její 
smutný konec je spojen se zánikem rodu Libštejnských 
z Kolovrat, kteří vymřeli v roce 1773 (časté sňatky mezi pří-
buznými vedly k degenerativním chorobám). V roce 1786 



POZVÁNKA NA VÝSTAVU 

Muzeum papírových modelů - výstava na téma  
„ZEMĚDĚLSTVÍ“ 

Police nad Metují 
Vernisáž 9. 3. od 14:00 hodin 

 

Zemědělství je patrně nejstarší lidskou činností. Ne nadarmo 
knížecí a později královský rod Přemyslovců odvíjí svůj původ 
od dávného Přemysla Oráče, který se v potu tváře dřel na poli. 
Výstava v Muzeu papírových modelů představí zemědělství 
v trochu širším pohledu. K vidění bude třeba dioráma „Příchod 
prvních zemědělců“ nebo série modelů českých a moravských 
statků. Ale těžištěm výstavy budou zcela samozřejmě modely 
zemědělské techniky. Současné i historické. Precizně vypro-
jektované a neméně precizně slepené. U některých má ná-
vštěvník dokonce pocit, že by si měl přivonět, aby zjistil, jestli 
daný stroj náhodou nepřijel právě z pole! 
To vše doplní několik unikátních diorámat, tedy prostorových 
obrázků, které vyšly tiskem ve Francii v šedesátých letech. 
Uvidíme třeba idylickou scénu lisování a sklizně hroznů, skli-
zeň obilí nebo jablek či městské trhy. 
A k tomu uvidíte i ty nejstarší české a světové vystřihovánky 
zemědělských strojů či obrázků z Ruska, Německa nebo Ar-
gentiny. 
 

Výstavu podporují Družstvo vlastníků Police nad Metují, Měs-
to Police nad Metují a papirovaarcheologie.cz 

Pořádá Merkur Police o.p.s. 
 

Výstavu lze navštívit v rámci prohlídky expozice Muzea papí-
rových modelů a potrvá do 9. června 2024. 

 

Pavel Frydrych, ředitel muzea 

nařízením císaře Josefa II. byla kaple uzavřena a její mobiliář 
rozprodán, pouze oltářní soška Madony, podle jiného pramene 
oltářní obraz Madony, kterému se přikládaly zázračné vlast-
nosti, byl přemístěn do farního kostela. Kaple byla poté využí-
vána jako sýpka vrchnostenského úřadu. V roce 1801 však 
byla definitivně ponechána svému osudu, když z její hrobky 
byly vyzvednuty rakve s ostatky členů Libštejnských 
z Kolovrat a přemístěny do hrobky farního kostela ve Zdoňo-
vě. Podle pozdějších kronikářských zápisů se jednalo o 14 
rakví, avšak nějakým nedopatřením prý pod zrušenou kaplí 
zůstala poslední rakev s ostatky hraběcího sekretáře Johanna 
Georga Scheythauera. Ten za svého života v roce 1718 nechal 
postavit kříž na Křížovém vrchu. Kříž tu stojí doposud (jen už 
ne ten původní, ale znovu vyhotovený v roce 1857 na náklady 
rodiny Fichtnerových z Dolního Adršpachu čp. 86)  a shlíží na 
protější Svatý kopeček s ruinami poutního kostela Narození 
Panny Marie. Zbyla nám po něm romantická pověst „Posvátný 
obraz ve Zdoňově“, která vypráví, jak se zázračný obraz Panny 
Marie po zrušení poutního kostela a vydražení všeho zařízení 
v něm stále záhadně vracel na původní místo na Svatém ko-
pečku. Přemísťování obrazu ustalo, až když byl zavěšen nad 
hlavní oltář farního kostela Nejsvětější trojice. Epizoda druhé 
části pověsti vypráví o strašidelném starci sedícím na truhle 
s pokladem v kryptě ruin poutního kostela. Objeví ho jednou 
v noci mládenec z Broumova, který sem nějakým nedopatře-
ním zabloudí. V úleku prchá pryč, zázračně a bez úhony najde 
cestu domů. Kdyby býval vyslechl duchovo tajemství a po-
mohl mu, asi by získal velké bohatství, ale zřejmě by za ně 
zaplatil předčasnou smrtí. Z čehož plyne poučení, že s duchy a 
jinými nadpřirozenými bytostmi si není radno zahrávat.   

PhDr. Miroslava Moravcová  

KNIŽNÍ NOVINKY 

Toto je první a zároveň jediná kniha pojednávají-
cí o Ellen Bjarneboové, známé jako „Řeznice z 
Malé Barmy“. Inspektor Barbarotti je vzhledem 
ke své rodinné situaci pověřen, aby se podíval na 
starý nevyřešený případ, který leží v policejním 
archivu v Kymlinge. Jenže pokud nemá na kusy 
rozsekanou oběť vraždy z roku 1989 na svědomí 
Ellen Bjarneboová, která byla za tento čin odsou-
zena a odpykala si jedenáct let ve vězení, tak kdo 

tedy? Inspektor Barbarotti je nucen vydat se na cestu Švéd-
skem, která ho od statku poblíž Kymlinge, kterému se říká 
Malá Barma, zavede až k odlehlému penzionu v horách.  

 

Starý zločin si žádá nové oběti. Od autorky hitu 
Vodník. Poručík Tomáš Vyskočil má velký pro-
blém. Je blonďatý, rafinovaný a odhodlaný po-
řádně mu zavařit. Zatímco se Tomášovo manžel-
ství ocitá v ohrožení, je uprostřed Příbrami nale-
zen těžce podchlazený opilec, který po pár hodi-
nách v nemocnici umírá. Taková smrt by krimi-
nálku mohla nechat v klidu, kdyby se ovšem 

dotyčný nedávno nezmínil, že mu někdo usiluje o život. A tak 
se Tomáš s kolegou Honzou Richterem pouštějí do vyšetřová-
ní zločinu, po jehož vyřešení nikdo netouží.  

 

Sedmatřicetiletá Angie, která vyrůstala v Lon-
dýně, vždycky chtěla poznat tajemstvím opřede-
nou minulost své matky. Krátce před vlastní 
svatbou se proto vydává do odlehlé krétské ves-
nice, kde navštíví svou umírající babičku. Stará 
žena se chce zbavit břemene v podobě pohnuté 
historie a tak začíná vyprávět. Před Angie ožívá 
srdcervoucí obraz nacisty okupované Kréty i 

příběh nekonečné lásky. Dokážou ženy tří generací společný-
mi silami zacelit rány, které na dlouhé roky potrhaly jejich 
rodinné vztahy?  



T - KLUB 

Představujeme: CaféBaret 
(dámský šanson CAN/CZ) 
Od zemitých francouzských lidovek přístavních putyk přes 
kultivovaný kavárenský šanson Edith Piaf k vlastní osobité 
tvorbě.   
 

Jessica May a Eva Kroupová  

 

Obě dámy představí vlastní CD Le Carrousel. Francouzský 
šarm, český humor a uvolněná komorní atmosféra – to je duo 
CaféBaret! 
 

Srdečně zveme do T-klubu pod městským úřadem. V sobotu 
9. března v 19:00 hod. začínáme!!! V teplickém klubu bude 
opět znít hudba, zpěv a o zábavu bude rozhodně postaráno. 
Znáte snad lepší způsob než večer strávený v této společnos-
ti???... 

FLAMENCO NIGHT a kapela PEUS v klubu 

Milujeme hudbu. Hudba má v sobě kouzlo a schopnost 
výrazně zesilovat prožitky a s tím související nálady a poci-
ty. Obzvláště potom ta španělská, s kusem slunce, vášně a 
jižanského temperamentu. Kytara, housle, zpěvy a divoká 
rytmika. Nechte se strhnout, roztančit a zahřát u srdce!!! 
Těmito slovy zvou na své muzicírování členové broumovské 
kapely PEUS -  Jiří Šála, Petr Vejrosta a Eva Kroupová, kteří 
se vám představí v sobotu 27. dubna od 19:00 hod. se svým 
španělským večerem pod názvem Flamenco night.  
 

A tak po březnovém francouzském večeru se můžete v dubnu 
těšit na večer v rytmu španělském...A co bude dál?? To se tepr-
ve uvidí...ale nápad už je... Tak neváhejte a přijďte si poslech-
nout ty, které hudba baví a jejich nadšení a radost z ní jsou 
nakažlivé. Zapište si do diářů datum a čas a v dubnu se těším 
na viděnou!!! 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 



ZUŠ BROUMOV 

ZUŠ Broumov představuje 

Josef Krečmer 

Pan učitel Krečmer je pardubický rodák, hru na violon-
cello studoval na Konzervatoři Pardubice a Pražské kon-
zervatoři. V současnosti vyučuje na Základní umělecké 
škole v Semilech, Trutnově a také u nás v Broumově. 
 

„Jako pedagog sdílím svou vášeň pro hudbu a své hudební 
znalosti s mladými nadějnými hudebníky, aby mohli rozvíjet 
svůj talent a hudbou se plně vyjádřit.“ 

 

Nabízíme vám rozhovor s panem učitelem. 
 

Jaké hudební nástroje vyučujete? 

 

V ZUŠ Broumov vyučuji především violoncello, ale také se 
specializuji na výuku zobcové flétny, kterou často používám 
jako přípravný hudební nástroj pro začínající žáky. Je pro mě 
důležité, aby se mladí studenti seznámili s hudebními základy 
a objevili svůj vztah k hudbě již od útlého věku. 
 

Jaký je Váš vztah k hudbě? 

 

Hudba pro mě není pouze profese, ale hluboká vášeň, která má 
kořeny v mém dětství. Můj otec, koncertní mistr Komorní 
filharmonie Pardubice, mě již odmala obklopoval hudbou. 
Pamatuji si, jak jsem jako malý kluk usínal, zatímco můj otec 
cvičil sóla na violoncello do orchestru. Tato magická atmosfé-
ra mě uchvátila a již ve věku pěti let jsem si prosadil malé 
cellíčko a začal jsem se učit. Od té chvíle se violoncello stalo 
mým nejlepším přítelem a prostředníkem pro vyjádření mých 
emocí a hudby. 

Čím je pro Vás violoncello jedinečné a v čem je hra na něj 
náročná? 

 

Violoncello je jedinečné svou schopností vyjádřit škálu nálad a 
barev, které mění každý tón v hluboké hudební vyprávění. 
Jeho náročnost spočívá nejen v technické stránce, ale také ve 
schopnosti propojit se s hudbou na úrovni duše a emocí.. Hra 
na violoncello je jako cesta objevování sebe sama a neustálého 
růstu jako hudebníka i člověka. 
 

Kterého z violoncellistů oceňujete po stránce řemesla? 

 

Mezi violoncellisty, které obdivuji a oceňuji, patří například 
Mstislav Rostropovich, Yo-Yo Ma nebo Jacqueline du Pré. 
Jejich virtuozita a entuziazmus pro hudbu jsou pro mě neustá-
lým zdrojem inspirace. 
 

Čím Vás hudba naplňuje? 

 

Hudba pro mě znamená prostředek k vyjádření emocí a komu-
nikaci s posluchači. Je to forma umění, která mě naplňuje ra-
dostí a uspokojuje mou touhu po seberealizaci. 
 

Jaký hudební směr preferujete? 

 

Můj hudební vkus je velmi široký, ale mám zvláštní slabost 
pro barokní a romantickou hudbu, zejména díla Antonína Dvo-
řáka a Johanna Sebastiana Bacha. Kromě toho se zajímám o 
moderní kompozice a experimentální hudbu. 
 

Co Vám ve výuce mladých muzikantů přináší zadostiuči-
nění? 

 

Ve výuce mladých muzikantů nacházím obrovskou radost a 
zadostiučinění ze sledování jejich pokroku a úspěchů. Nedáv-
no jsem měl to potěšení navštívit koncert svých bývalých ab-
solventů, July Murbach a Josefa Bartoně. Jula studuje violon-
cello na prestižní Hochschule für Musik und Theater Ham-
burg, zatímco Josef pokračuje ve studiu na Akademii múzic-
kých umění v Praze. Též mě těší, když vidím své bývalé žáky 
působit v amatérských orchestrech nebo se dozvídám o jejich 
hudebním spolupůsobení s přáteli. Každý jejich hudební 
úspěch a zapojení mi potvrzuje, že mé úsilí má smysl a jsem 
rád, že mohu být součástí jejich hudebního rozvoje. 
 

Co byste vzkázal mladému člověku, který se rozhodl umění 
věnovat? 

 

Mladému člověku, který se rozhodl věnovat umění, bych chtěl 
předat jednoduchou, ale důležitou radu: Buďte trpěliví, vášniví 
a neustále se učte. Cesta uměním může být náročná, ale každý 
okamžik strávený tvořením a vyjadřováním vaší jedinečnosti 
je naplněný hodnotou. Buďte odvážní a věřte ve svůj talent. 
 

Děkujeme panu učiteli za rozhovor a přejeme mnoho zdaru. 
 

Za ZUŠ Broumov Martin Ptáček 



INFORMACE O DĚNÍ VE MĚSTĚ 

Tříkrálová sbírka 2024 

Letos připadl svátek Třech králů na sobotu 6. ledna. Sobota byla hlavní koledovací den, v Teplicích jsme sestavili 5 sku-
pinek.  
Ráno jsme se v klubu městského úřadu ustrojili do tradičních královských obleků a vyrazili. Kolem poledne jsme se postupně 
vrátili do klubu na oběd a poté šli dokončit přidělené okruhy. Prošli jsme střední část Teplic, Kamenec, Dědov, Bohdašín a zajeli 
jsme i do Zdoňova, kde jsme letos místní skupinu nesestavili. 
V Adršpachu se nám přihlásila paní Brandová, která se svými dětmi prošla Horní a část Dolního Adršpachu. 
Další den jsme ještě s jednou skupinkou prošli Horní Teplice a Lachov, ale to už bylo na rozdíl o soboty mrazivé počasí, a tak 
jsme některé vzdálenější domy vynechali.  

 

Tento rok jsme dosáhli rekordní částky 
– 60 739 Kč. Ať jsou za tím stále ote-
vřenější srdce nebo jen inflace, vaše 
dary Charita použije na prospěšné úče-
ly. 
Část vybraných peněz je možné použít 
přímo v Teplicích. Loni jsme je již ne-
věnovali uprchlíkům z Ukrajiny ubyto-
vaným u nás, protože máme za to, že je 
o ně postaráno dobře. Účelnější bylo 
pomoci zdejším rodinám se zvýšenými 
výdaji za elektřinu. 
 

Na přímou pomoc Ukrajině Tříkrálová 
sbírka určena není. Nezapomínejme ale 
na ni, Ukrajina se brání agresivnímu 
Rusku už dva roky. Pomáhat tam by 
mělo být pro všechny prioritou, mož-
ností je mnoho. Neměli bychom opako-
vat chybu Evropy ve třicátých letech, 
kdy se chtěli s despotickým vůdcem 
domluvit - dopadlo to moc špatně. 
 

Děkujeme Vám všem za příspěvky do 
kasiček, za pozornosti pro děti a městu 
za půjčení klubu pod úřadem. Děkuje-
me vedoucím a dětem za účast. 
 

 

 

Den Oblast Vedoucí Vybráno 

sobota 6.1. Dolní Teplice Helena Mrázová 7 820 Kč 

sobota 6.1. teplické bytovky + část středu Anežka Šikutová 6 862 Kč 

sobota 6.1. střed Teplic Helena Šikutová 6 900 Kč 

sobota 6.1. Kamenec Petr Diviš 7 950 Kč 

sobota 6.1. Bohdašín+Nový Dvůr Petr Diviš 2 071 Kč 

sobota 6.1. Zdoňov+Dědov Martin Mráz 12 372 Kč 

sobota 6.1. Adršpach Pavla Brandová 8 608 Kč 

neděle 7.1. Horní Teplice Martin Mráz 4 236 Kč 

neděle 7.1. Lachov Martin Mráz 3 920 Kč 

    celkem 60 739 Kč 

 

Více na: www.farnostteplicenm.cz/trikralovasbirka 

  
Za organizátory Martin a Helena Mrázovi 

 

 

http://www.farnosttnm.cz/trikralovasbirka


FOTBAL 

Slavnostní setkání s jubilanty 

V loňském roce jsme se v tomto čase poprvé sešli v hotelu 
Koruna s těmi, kteří slaví svá životní jubilea v prvním čtvr-
letí roku a řekli si, že vyzkoušíme něco nového a čas uvidí, 
jestli to bude krok správným směrem. 

Zápisky fotbalového fandy... 
 

MUŽI  

 

Tepličtí fotbalisté začali na podzim hrát svou novou soutěž - 
1.B třídu Královéhradeckého kraje - do té postoupili, když po 
15-ti letech vyhráli náchodský okresní přebor. Na podzim se 
však příliš nedařilo a zimní přestávku strávili na 12. místě ta-
bulky s 12-ti body. Před nimi tak stojí jarní odvety podzimních 
zápasů a lze jen doufat, že se po zimní přípravě pokusí své 
příznivce a fanoušky svou hrou a výsledky konečně potěšit. K 
prvnímu utkání (15. kolo) zajedou v neděli 24. března do 
Rychnova nad Kněžnou proti místnímu "béčku" (v 15.00). Na 
podzim s ním Slavoj prohrál doma 2:3. Za týden se tepličtí už 
představí doma - v sobotu 30. března přijedou Velichovky 
(začátek v 16.30), které na podzim vyhrály doma 4:1. A za 
týden uvidí tepličtí diváci své hráče opět doma - v sobotu 6. 
dubna v 16.30 bude Slavoj chtít oplatit TJ Lokomotivě Hradec 
Králové svou podzimní porážku 2:0. 
 

ŽÁCI 

 

Na teplické žáky čeká po zimních prázdninách pokračování 
"meziokresního" přeboru starších žáků. Po podzimní části sou-
těže se Slavoj "krčí" na posledním místě tabulky bez bodového 
zisku. A tak hráčům a jejich fanouškům nezbývá, než věřit a 
doufat, že jaro přinese nějaké to ovoce a první úspěchy se zis-
kem bodů se konečně dostaví. První dvojutkání čeká na teplic-
ké venku, v sobotu 6. dubna. Jejich hostitelem bude družstvo 
Hostinné/Rudník. 
 

PŘÍPRAVKA  

 

Informace o termínech a místech konání jarních turnajů ná-
chodského okresního přeboru starších přípravek nebyly k 25. 
únoru známy a na jejich stanovení ze strany OFS Náchod je 
nutné počkat. 
 

Pavel Jiřička 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

Jana Záleská, matrikářka 

 

Své „ANO“ si řekli 
dne 10. února 2024 ve Zdoňově na statku 

 

Roman Műller  a  Petra Dušková. 
 

 

Novomanželům přejeme hodně štěstí !!! 

Již první setkání bylo přijato velmi pozitivně, líbilo se, a tak 
následovala další a my viděli, že to rozhodnutí bylo správné. 
Letošní první setkání s jubilanty proběhlo ve čtvrtek 22. února 
a účast byla rekordní. Tentokrát se z dvaceti pozvaných sešlo 
jedenáct oslavenců, čtyři se ze zdravotních důvodů omluvili. 
Děti z mateřské školy si opět připravily známé i méně známé 
písničky, za doprovodu kytary zpívaly o sto šest a na závěr 
každému oslavenci daly vlastnoručně vyrobené přáníčko.  
A pak už se u kávy a vínka jen povídalo, vzpomínalo, hovor 
plynul, čas utíkal a domů se snad ani nechtělo. Ale všechno 
jednou končí a ani tato oslava nebyla výjimkou. Na jednom se 
všichni shodli - příště se zase rádi sejdeme. 

 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

Dědovsko-javorský masopust 2024 

Po loňské pauze letos opět Javorem a Dědovem prošel ma-
sopustní průvod. 
Maškary se sešly před bývalou školou v Javoru v sobotu 17. 2. 
2024 po 13. hodině. Tradiční povolení koledy představitelem 
města udělila pod veršovanou řeč svým podpisem místostarost-
ka Teplic nad Metují paní Věra Prokopová. 

Poté se průvod s muzikou vydal na cestu 
oběma vesnicemi. Potkat jste v něm 
mohli medvěda, klauny, laufry neboli 
strakaté, čarodějnici, čerta, vojáka, žida, 
prasátko, ovečku, vlka, jezevce, pandu, 
tučňáka, starší dámu, mladší dámu (obě 
měly pod maskou chlapy), večerníčka a 
další…Během svého putování masky 
vybíraly mýtné za průjezd vesnicí, zasta-
vovaly se u domů, kde byly pohoštěny, i 
na tanec došlo. 
Navečer se pak 

již odmaskované maškary společně se 
svými hostiteli sešli k sousedskému 
posezení ve škole v Javoru. 
Děkujeme všem zúčastněným za přípra-
vu masek, pohoštění a čas, který této 
tradici věnovali. Děkujeme také Romče 
Wendlové za zapůjčení zvukové techni-
ky a městu Teplice nad Metují za pod-
poru této akce! 
 

Kateřina Čermáková a Daniel Čermák, 
autor fotografií: Čestmír Vacek 



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY 

Masopust - projektový den ve 3. A 

V úterý 13. 2. končil Masopust a i nás toto téma provázelo 
vyučováním v tento den.  
V úvodu jsme zhlédli masopustní díl seriálu Chaloupka na 
vršku, dozvěděli jsme se o tradici jako takové, o typických 
maskách masopustního průvodu a o slavení tohoto obyčeje 
v dnešní době. 
I v pracovních listech v ČJ, M a PRV na nás zmíněné téma 
čekalo, nicméně také jsme v nich procvičovali své hlavičky 
rébusy a přesmyčkami, prací s textem, pamětným sčítáním i 
odčítáním, rozlišováním lichých a sudých čísel atd. To vše 
samozřejmě ve vlastnoručně vyzdobených maskách. 

 

Mgr. Kateřina Čermáková 

Návštěva muzea stavebnice Merkur – 3. a 4. třída 

Ve středu 31. 1. se rozdávalo pololetní vysvědčení. Naplá-
novali jsme si, že čtvrteční den před pololetními prázdnina-
mi strávíme netradičně, a domluvili si návštěvu Muzea sta-
vebnice Merkur v Polici nad Metují. 
Pan ředitel Frydrych nás se vstřícným úsměvem uvítal před 
muzeem a zavedl do výtvarné dílny, kde jsme měli i zázemí na 
svačinu. Poté jsme vyrazili na prohlídku expozice. Dostalo se 
nám velmi zajímavého a poutavého výkladu. Dozvěděli jsme 
se o historii legendární stavebnice Merkur, o jejím vývoji, o 
tom, jak tato stavebnice posloužila vědě, a mnohé další. Kulili 
jsme oči na modely, které jsou lidé z této stavebnice schopni 
vytvořit…neuvěřitelné. 

Po návratu z procházky úžasnou expozicí jsme se vrátili do 
výtvarné dílny, kde jsme se posilnili a kam za námi přišla lek-
torka Martina, která nás vedla při praktických činnostech. Kaž-
dý z nás si vybral jeden objekt ze stavebnice Merkur – čápa, 
květinu nebo berušku. A pustili jsme se do práce, při níž jsme 
si procvičili práci dle návodu a jemnou motoriku. Domluvené 
heslo: „Martino, pomoooc!“ zaznívalo často, ale mnozí z nás 
se s montováním vypořádali náramně! Všichni jsme si naše 
dílo i s drobným nářadím odváželi domů na památku velmi 
příjemně stráveného dopoledne.  
Děkujeme moc za ochotu a péči pracovníkům muzea! 

  
Mgr. Kateřina Čermáková 

Plavecký výcvik ve 3. a 4. ročníku 

I v letošním školním roce proběhl v rámci výuky TV ve 3. a 
4. ročníku plavecký výcvik. Konal se tentokrát 
v plaveckém bazénu v Náchodě. 
Od listopadu 2023 do ledna 2024 děti absolvovaly 10 lekcí. 
Byly rozděleny do družstev dle svých vstupních plaveckých 
dovedností. Některé byly v plavání zběhlé, pro jiné to byla 
první zkušenost s tímto vodním sportem, čekalo je třeba i pře-
konání obav z vody. 
Pod vedením plaveckých instruktorů a instruktorek se pak děti 
učily dýchat do vody, splývat, skákat… Seznámily se se zá-
kladními plaveckými styly, vyzkoušely si vodní pólo i plavec-
ký závod.  
Výcvik jsme prošli společně s žáky ZŠ v Meziměstí, ze společ-
ně stráveného času vzešlo někdy i kamarádství. 
A i když nám do docházky často zasáhly nemoci, každé z dětí 
se určitě v rámci své plavecké cesty během výcviku posunulo 
a na konci obdrželo své „mokré vysvědčení“. 
 

Mgr. Kateřina Čermáková 

Zápis do 1. třídy 

Srdečně zveme rodiče budoucích prvňáčků na zápis do 1. 
třídy. Zápis se uskuteční 3. dubna 2024 od 14.00 -17.00 
hod. Zápis proběhne hravou formou ve třídách 1. stupně 
ZŠ.  
Veškeré podrobné informace naleznete na stránkách školy 
www.zsteplicenm.cz, případné dotazy rády zodpoví uči-
telky MŠ nebo ředitelství ZŠ na tel: 733 115 001. 
 

Těšíme se na Vás! 
 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 

http://www.zsteplicenm.cz
tel:733115001


Péče o zuby 

Vybrané třídy naší školy navštívila studentka pražské 
Vyšší odborné školy zdravotnické a budoucí dentální hygi-
enistka Natálie Hemská, která děti seznámila s pravidly 
péče o zuby.  

Při prezentaci pokládala žákům různé otázky nebo prakticky 
společně předváděli správnou techniku čištění zubů. Součástí 
přednášky byly také informace o anatomii zubu nebo o dentál-
ních pomůckách a jak je správně vybrat. Samozřejmě nemohlo 
být opomenuto téma problémů, které mohou vznikat v dutině 
ústní nedostatečným čištěním zubů, prostě čisté zuby se neka-
zí. Nakonec všichni dostali malou odměnu v podobě mini zub-
ní pasty. 

Bc. Michaela Schejbalová 

Masopust ve třídě Medvídků 

Masopust je období veselé a v tomto duchu se nesly i po-
slední dva masopustní dny u Medvídků.  
V pondělí 12. 2. se děti těšily na odpolední Jalové hody - akci 
pro maminky a děti. Celé dopoledne chystaly nadšeně pohoště-
ní - krájely šunku, vajíčka a zeleninu na vaječnou tlačenku, 
připravovaly kynuté těsto a tvořily koblížky - sluníčka plněná 
švestkovými povidly pečená v troubě. Akce vypukla v 15 h. 
Přestože virózy oslabily řady Medvídků, sešlo se nakonec dost 
maminek, některým dětem přišli i sourozenci, pozvání přijaly 
také maminky s dětmi ze Soviček. V prostoru pro pohybové 
aktivity jsme si společně zazpívali masopustní písně, zatančili 
masopustní tanečky, zahráli masopustní hry a zažertovali při 
říkankách doplněných pohybem. A pak nás čekalo v masopust-
ně vyzdobené třídě Medvídků připravené pohoštění a svařený 
jablečný džus, hlavně dospělé přátelské posezení a popovídání 
a děti společné hraní. Všem nám bylo spolu dobře. 
V úterý 13. 2. jsme celé masopustní období uzavřeli Masopust-
ním rejem. Paní učitelky přišly v tradičních masopustních maš-
karách, mezi dětmi se objevil např. pan doktor, včelka, prin-
cezna, víla, klaun, Červená karkulka...Po představení každé 
masky jsme si zahráli další masopustní hry a nechyběl ani ta-
nec. 
 

Za třídu Medvídků Helena Šikutová 

Divadelní představení 
21. 2. 2024 navštívila naši MŠ divadelní skupina Pernštejni. 
Představení se účastnily nejen děti z mateřinky, ale i 1. a 2. 
třída ZŠ. Pohádka s krásnými vyřezávanými marionetami byla 
zábavná i poučná. Po skončení divadla si děti mohly z blízka 
prohlédnout loutky a popovídat si s loutkáři. 

Mgr. Michaela Meisnerová 



KLADSKÉ POMEZÍ 

Rok v Kladském pomezí - připravujeme nový 
turistický magazín 

Turistická sezona se nezadržitelně blíží, a proto již nyní 
pracujeme na přípravách nového vydání magazínu Klad-
ského pomezí, který slouží jako praktický zdroj inspirace 
během cest naším regionem. Na jaké novinky se letos mů-
žete těšit? 

 

Čtenáři se poprvé dočkají jednoho celoročního vydání, které 
využijí od jara až do zimy. Obsah bude nabitý turistickými 
novinkami a tipy na výlety, stejně jako tomu bylo v předcho-
zích letech. Rozdílem bude vyšší počet stran – čtyři z nich 
budou věnované zimním aktivitám, tipům, kam vyrazit na běž-
ky, za poznáním i za zaslouženou relaxací.  
Nepřijdete ani o své oblíbené rubriky. Ponořte se do rozhovorů 
s inspirativními osobnostmi našeho regionu, které společně s 
námi tvoří příběh Kladského pomezí. Chybět nebude ani tra-
diční přehled kulturních akcí, letních kin a aktivit v rámci Fes-
tivalu zážitků. Uprostřed magazínu navíc najdete praktickou 
dvoustránkovou cyklomapu regionu, kterou si, v případě potře-
by, můžete snadno vytrhnout a mít ji neustále „po ruce“.  
Poodhalíme vám, že se můžete těšit na článek věnovaný souro-
zencům Čapkovým, kterým bylo v loňském roce uděleno čest-
né občanství města Hronov. Dočtete se také o významných 
výročích města Náchod, které letos slaví 770 let od první pí-
semné zmínky o městě a zároveň si připomíná 100 let od naro-
zení spisovatele Josefa Škvoreckého. Důležité jubileum letos 
čeká i Červený Kostelec, kde se v srpnu uskuteční již 70. roč-
ník Mezinárodního folklorního festivalu. A to zdaleka není 
vše! Zajímavých článků vás čeká mnohem víc. 
Nový turistický magazín vyjde v průběhu dubna a jako vždy 
bude k dostání zdarma ve všech informačních centrech regio-
nu, ale také v online podobě na webu  www.kladskepomezi.cz. 
 

Objevte kraj, kde je R/rozkoš cestovat a užijte si nová dobro-
družství! 

Foto: Martin Kábrt 

http://www.kladskepomezi.cz


Trocha inspirace z velikonoční výstavy v našem 
Infocentru... 





Datum Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon 

16. a 17. 3.  MUDr. Semerák - MUDr. Štrasová 
s.r.o. 

Denisovo nábřeží 665,  
Náchod 

491 424 921 

23. a 24. 3. MUDr. Vjačeslav Ogriščenko Přadlácká 89,  
Broumov 

491 502 425 

29. a 30. 3.  MUDr. Marcel Pekárek -
Stomatologická s.r.o.  
( MDDr.    Marcela Špačková ) 

Běloveská 123,  
Náchod 

703 600 915 

31. 3. a 1. 4.  MUDr. Anna Klikarová Náměstí ČSA 69,  
Hronov 

491 482 700 

6. a 7. 4. MUDr. Blanka Grummichová s.r.o. Palachova 1742,  
Náchod 

724 013 123 

ZUBNÍ POHOTOVOST 

Z ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

Omezení ordinační doby v měsíci březnu 2024 

 

Dne 6. 3. 2024 bude zkrácena ordinační doba v Radvani-
cích do 14:30 hod.  
Ve dnech 7. 3. a 8. 3. 2024 (čtvrtek, pátek) nebudou 
v provozu naše ordinace. 
 

V době jarních prázdnin 11. - 15. 3. 2024 bude zastupovat 
MUDr. Šturalová v níže uvedených časech a místech.  
  

11. 3. 2024  Pondělí 13:00-15:00 (Radvanice)  
12. 3. 2024  Úterý – neordinujeme 

13. 3. 2024  Středa - neordinujeme 

14. 3. 2024  Čtvrtek 13:00-15:00 (Radvanice)  
15. 3. 2024  Pátek 13:00-15:00 (Teplice)  
  

Mimo výše uvedené termíny bude provoz ordinace dle běž-
ných ordinačních hodin.  
V případě akutního zdravotního problému navštivte odpovída-
jící ambulanci v nemocnici. 
  

MUDr. Ladislav Záveský 

Omezení ordinační doby, také naleznete na 
www.venkovskylekar.cz  

OBLASTNÍ NEMOCNICE NÁCHOD 

Bazální stimulace náchodské nemocnice míří na 
mezinárodní kongres 

Oblastní nemocnice Náchod úspěšně obhájila na čtyřech 
svých odděleních statut Pracoviště pracující s konceptem 
bazální stimulace.  
Certifikát získaly ARO, interní a dětské oddělení v Náchodě a 
jednotka intenzivní a následné intenzivní péče v Broumově.  
Vlastnímu udělení certifikátu předcházela několikaměsíční 
příprava, při níž všechna oddělení připravovala kazuistiky 
konkrétních pacientů, anonymně zpracovaná videa a fotografie 
zachycující implementaci konceptu v běžné praxi. Připravené 
prezentace následně přednesla v rámci supervize koordinátor-
ka bazální stimulace, kterou je v naší nemocnici vrchní sestra 
ARO Mgr. Šárka Štěpánková. PhDr. Karolína Maloň Friedlo-
vá, PhD., ředitelka a supervizorka Institutu bazální stimulace, 
vyjádřila Oblastní nemocnici Náchod pochvalu a Mgr. Štěpán-
ková byla pozvána k prezentaci na Mezinárodním kongresu 
bazální stimulace.  
 

Bazální stimulace je koncept podpůrné péče určený primárně 
pacientům s poruchou vědomí, který lze úspěšně využít u ne-
mocných s širokým spektrem dalších onemocnění všech věko-
vých kategorií. Koncept je založen zvláště na podpoře naruše-
ného vnímání, přispívá k zlepšení soběstačnosti, dýchání, na-
pomáhá úlevě od bolesti, přispívá ke zklidnění pacienta a na-
vození pocitu důvěry a bezpečí.  
 

Při aplikaci bazální stimulace v praxi jsou využívány paciento-
vi známé podněty, slova (včetně oslovení), doteky a masáže, 
oblíbené chutě, sluchové nahrávky oblíbené hudby i hlasu 
blízkých osob, obrázky, předměty denní činnosti a mnohé dal-
ší.  
 

Všem oddělením patří poděkování za vzornou přípravu.  

http://www.venkovskylekar.cz/


INZERCE, REKLAMA 

 

Pro kantýnu Continental Adršpach přijmeme  
prodavačku na zkrácený hlavní pracovní poměr.  

 

Kontakt pí. Hejdová, tel. 777 765 911 


